
Ponta, împotriva redefinirii
familiei în Constituție?

Pentru că noua sa formațiune politică, Pro
România, este abia la început de drum, Victor
Ponta încearcă să surprindă opinia publică cu
tot felul de declarații. Spre exemplu, fostul
premier s-a apucat să critice inițiativa de a
organiza un referendum pentru modificarea
Constituției privind redefinirea familiei. Ponta a
afirmat că referendumul de modificare a
Constituţiei pe tema redefinirii noțiunii de

„familie” ca fiind
bazată pe căsătoria
dintre un bărbat şi o
femeie, pe care
social democraţii vor
să îl organizeze în
această toamnă,
este „o formă de
populism ieftin” şi nu
rezolvă niciuna
dintre problemele pe
care le are România.
„Cred că e o
majoritate
covârşitoare care e
pentru familie
tradiţională, dar nu
mi s-a părut că din
cauza asta nu se pot
face autostrăzi sau
nu se pot face şcoli
sau nu avem noi
bani la buget.
Subiecte false,
populiste, care merg

mână în mână cu ideea unei prese care e destul
de limitată la chestiunile astea populiste, dar
care pe termen mediu şi lung nu ne aduc niciun
beneficiu. Dimpotrivă, ne aduc doar probleme
pe care nu trebuia să le avem”, a declarat Victor
Ponta, luni, la RFI. Fostul lider al PSD consideră
că politicienii nu sunt cei mai în măsură să dea
lecţii de moralitate poporului român, scrie
Agerpres. Nu știm dacă Ponta a încercat prin
această declarație să-l atace pe liderul PSD,
Liviu Dragnea, care a anunţat că există intenţia
ca în această toamnă să fie organizat
referendumul de modificare a Constituţiei pe
tema familiei, sau el nu este convins de faptul că
o familie trebuie să se bazeze pe uniunea dintre
un bărbat și o femeie.
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Pe scurt. Tudorel Toader a ordonat anchete

Vreți ca, în Constituție, căsătoria să
fie definită drept uniunea între bărbat și
o femeie? Aceasta ar putea fi întrebarea
la care ar putea să răspundă românii în
această toamnă, când vor fi chemați la
urne în cadrul unui referendum pe tema
modificării Constituției. Președintele
Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, lider
al PSD, a anunțat că există intenția ca,
în această toamnă, să fie organizat
referendumul de modificare a
Constituției pe tema familiei. „Legea
referendumului trebuie sa o adoptăm
repede. Intenția noastră este ca până în
iarnă să ajungem că organizăm
referendumul de modificare a
Constituției pe tema familiei“, a declarat
Dragnea.

DEPUTAȚII SUSȚIN PROIECTUL,
INDIFERENT DE CULOAREA
POLITICĂ

Amintim că, în prezent, Constituția
prevede că familia se întemeiază pe
căsătoria liber consimțită între soți.
Subiectul a fost abordat de mai multe ori
în Parlament. Spre exemplu, în
primăvara acestui an, deputaţii PSD,
ALDE şi PMP, dar şi unii dintre cei de la
PNL au declarat că vor susţine acest
proiect de modificare a Constituției.
„Vreau să-i felicit pe toți cei aproximativ
3 milioane și jumătate de români care au
semnat această inițiativă cetățenească
de revizuire a Constituției. Avem de-a
face cu o formă de expresie a
principiului suveranității poporului.
Valorile familiei sunt fundamentale
pentru societatea românească. Nu se
restrânge niciun drept. Eu, personal, voi
vota pentru forma propusă de Coaliția
pentru familie”, a spus deputatul PNL
Daniel Gheorghe. La rândul său, fostul
ministru al Justiției, deputatul PSD Florin
Iordache, a menționat că și grupul din
care face parte va susține acest proiect.

„Grupul PSD va susține această
inițiativă, pentru că, din punctul nostru
de vedere, această clarificare în
Constituție este binevenită”, a spus
Iordache. Deputații PMP, de asemenea,
și-au arătat susținerea față de această
inițiativă. „PMP va susține această
schimbare. Eu, personal, cu toate că am
trăit în Statele Unite peste 10 ani și
oamenii văd democrația altfel, cred că
trebuie să ne păstrăm valorile creștin-
ortodoxe. Cred că familia este formată
dintr-un bărbat și o femeie. Clar și
răspicat”, a precizat deputatul PMP Ionuț
Simionică. La fel consideră și cei din
ALDE. „Aș vrea să convingem opinia
publică de faptul că această opțiune a
noastră nu este îndreptată împotriva
nimănui. Faptul că eu cred că într-o
familie un copil trebuie să îi spună unuia
dintre părinți „mamă” și celuilalt „tată”
face parte din educația mea. Faptul că
eu cred că șansa de revigorare a
poporului român stă în familia care
procreează și care își educă odraslele
pe spiritul valorilor tradiționale și al
năzuințelor face parte din destinul meu
de român și cred eu că face parte din
trăinicia noastră ca națiune”, a declarat

deputatul ALDE Varujan Vosganian.
Oricum ar fi, se pare că votul pentru
proiectul normativ privind organizarea
Referendumului va fi doar o simplă
formalitate, pentru că foarte mulți aleși
și-au exprimat acordul cu privire la
această lege

USR SE MAI GÂNDEȘTE

Singurii politicieni care care încă au
dubii în ceea ce privește acest proiect
sunt cei de la USR, care au ajuns până
într-acolo încât au organizat un
referendum intern pentru a afla cum se
poziționează membrii partidului față de
inițiativă de modificare a articolului 48
din Constituție privind redefinirea
familiei. În urma consultării, 52,7% dintre
membrii Uniunii Salvaţi România au
votat pentru redefinirea familiei. Amintim
că, în USR s-a creat o dispută pe
marginea inițiativei de redefinire a
familiei în Constituție. Dacă tabăra
fostului lider al partidului, Nicușor Dan,
pleda pentru ca familia să fie formată
dintr-un bărbat și o femeie, cealaltă
parte, cea a vicepreședintelui Clotilde
Armand, se opunea acestei prevederi.

Bătălia pentru Justiție. Conducerile
DNA și Parchetul General, schimbate?

O informație apărută, luni 4
septembrie, pe site-ul antena3.ro stârnea
din nou revolta românilor. Potrivit sursei,
Guvernul ar pregăti modificarea la Codul
Administrativ, care să ducă la repolitizarea
celor mai multe funcții din direcțiile
descentralizate. În acest caz era vorba de
funcțiile de conducere din direcțiile de
sănătate, inspectoratele școlare județene
sau direcții agricole, posturi care erau
ocupate până acum de înalți funcționari
publici, prin concurs. La scurt timp după
publicarea acestei informații, șefii
Ministerului Dezvoltarii Regionale,
Administrației Publice si Fondurilor

Europene au dat un comunicat în care
neagă informația publicată de Antena 3.
„Statutul juridic al conducătorilor serviciilor
publice deconcentrate rămâne neschimbat,
aceștia continuând să aibă fie statut de
funcționar public, fie statut de personal
angajat cu contract individual de muncă,
aspecte înscrise în prevederile art. 120 al
proiectului Codului administrativ publicat pe
site-ul www.mdrap.ro. Facem precizarea că
atât statutul de funcționar public, cât și cel
de personal contractual nu pot fi obținute
decât în urma câștigării unui concurs
organizat cu respectarea regulilor de
transparență și obiectivitate prevăzute de

Statutul funcționarului public, respectiv de
Codul muncii. Atât Strategia privind
dezvoltarea funcţiei publice cât și Programul
de Guvernare 2017 - 2020 prevede că
funcţia de prefect si subprefect nu va mai
face parte din categoria înalților funcționari
publici, urmând să aibă statut de funcții de
demnitate publică cu rang de secretar de
stat, respectiv subsecretar de stat“, se arată
într-un comunicat al ministerului.

PREFECȚII, RANG DE SECRETAR
DE STAT

Conducerea ministerului Dezvoltării
spune în continuarea comunicatului că, în
schimb, singurele funcții al căror statut
juridic s-a modificat sunt cele de prefect și
subprefect. Concret, potrivit Strategiei
privind dezvoltarea funcției publice 2016 -
2020, aprobată de Guvernul României prin
HG nr. 525/2016, funcțiile de prefect și de
subprefect sunt funcții de demnitate
publică, asimilate din punct de vedere al
drepturilor și obligațiilor cu funcțiile de
secretar de stat, respectiv de subsecretar
de stat. Până în prezent, cel puțin la nivel
teoretic, prefecții trebuia să fie apolitici și
desemnați din rândul înalților funcționari

publici. Practic, însă, după cum bine se știe,
aproape toți au avut legături puternice în
formațiuni politice ori au fost membri de
partid. Pentru a nu mai păcăli populația,
actuala coaliție de guvernare s-a gândit, la
începutul acestui an, să schimbe legislația,
astfel încât reprezentanții Guvernului în
teritoriu să fie numiți și oficial pe linie
politică. „Oamenii spun că poate e mai bine
așa, în condițiile în care Executivul este
numit politic“, a declarat, în urmă cu câteva
luni, deputatul de Constanța Mircea Banias
(fost mebru al ALDE). Despre această
schimbare vorbea, la vremea respectivă, și
fostul premier Sorin Grindeanu. Acesta
declara că, printr-o astfel de modificare a
legii, se iese dintr-o anumită ipocrizie.
„Toată lumea ştie că la schimbarea
guvernelor se schimbă prefecţii şi
subprefecţii, doar că există o formă din
asta, mascată, de apolitic”, a declarat
premierul.

O schimbare de prefect pe linie politică
a avut loc, recent, și la Constanța. Potrivit
unei Hotărâri a Guvernului din luna iulie, la
propunerea PSD Constanța, prefectul
Adrian Nicoalescu (tehnocrat) a fost demis
și înlocuit cu Ioan Albu, care este fiul lui
Gheorghe Albu, fost secretar de stat.

Victor Ponta:
„Referendumul pe
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Guvernul iese din zona ipocriziei! Funcția de prefect, asumată politic!


